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Velkommen til 36. årgang af Horne Lands Avis. I den genvalgte og derfor uforandrede 
redaktionsgruppe ser vi frem til en god årgang med som sædvanlig interessante indlæg fra 
skribenterne. 
 
En afklaring: 
Den 13. juni var der generalforsamling i Foreningen til udgivelse af Horne Lands Avis. Indeholdt i 
formandsberetningen var en diskussion/præcisering af hvilket stof, der kan optages i HLA. 
Citat fra beretningen: 
” Indholdet i Horne Lands Avis er som sagt skrevet af medlemmerne af Foreningen til udgivelse af 
Horne Lands Avis. Og foreningens medlemmer er de organisationer, klubber etc. som bruger Horne 
Lands Avis og som bidrager til driften. 
I foreningens formålsparagraf står der, at avisen skal være et meddelelsesmiddel mellem de 
tilsluttede organisationer, foreninger, institutioner, klubber, grupper etc. og beboere og derved 
medvirke til at samle sognet kulturelt. 
Udover stof skrevet af medlemmerne har vi i alle årene bragt læserindlæg/breve. Det er os i 
redaktionsgruppen, der har afgjort om et læserbrev skulle optages. Det afhang af plads og indhold. 
Vores kriterier for optagelse har været: Har det relevans for beboerne på Horne Land? Og bidrager 
det til at samle sognet kulturelt? 
I 35.2 og 35.3 har vi opttaget 3 broindlæg. 
Vi optog dem som læserbreve fra enkeltpersoner, hvilket var en klar fejl. De kommer fra 2 
foreninger uden for Horne Land, som ikke er eller kan være medlemmer af Foreningen til udgivelse 
af Horne Lands Avis og kan derfor ikke optages. 
Og jo heller ikke som læserindlæg/brev da de ikke kommer fra en enkelt person og heller ikke er 
kulturelt samlende for Horne Land. 
Indholdet er til gengæld bestemt relevant for beboerne på Horne Land, men stedet hvor de retteligen 
skal bringes, må være i den etablerede presse. 
Det kan være en svær opgave at afgøre, hvad der hører til i avisen, men vi prøver fremdeles.” 
 
Konklussion på diskussionen efter beretningen og godkendelse: (fra referatet) 
”Snak frem og tilbage om læserbrevene og deres indhold. Der var enighed om at politisk stof ikke 
hører hjemme i HLA i henhold til vedtægterne for HLA§2” 
 
Et dødsfald: 
Til slut vil jeg her på side 2 nævne, at Grethe Poulsen, som indtil sin sygdom for et par år siden var 
redaktionsmedlem i Horne Lands Avis, døde i juli måned. Grethe lagde et stort, frivilligt arbejde i 
vores forening, som hun gjorde mange andre steder. 
 
       På redaktionens vegne Vibeke Bargfeldt 

Skydning   ************  en idræt for hele familien

Horne Skytteforening:  http://horne-skytter.dk   Facebook: horne-skytteforening

Horne Skytteforening
Fynsstævne finaler 2024 
15m riffel:
Nikolai Kling Larsen blev 
Fynsmester i Åkl.
Og Lukas Kling Larsen nr. 11 i 
BK, 
På luftriffel blev Lukas kling 
Larsen nr. 5 i BK, og Nikolai 
blev nr. 3 i Åkl.
Tillykke med de flotte resultater

BK holdet:
Mads Larsen, Viktor Persson, 

Alexander Rasmussen og Lukas 
Kling Larsen

DM 15m 2024

Horne Skytteforening havde 4 BK 
skytter med til DM Ung og til DM Voksen 

var der 8 skytter med.

BK holdet på 15m banen i Vingsted,
Fra venstre er det Lukas Kling Larsen, 

Alexander Rasmussen, Mads Larsen og Viktor 
Persson,

Mads Larsen opnåede en 6. plads i BK 2.
Ved voksen DM opnåede Nikolai Kling Larsen 

en 6. plads i finalen for liggende Skytter.
Tillykke med de flotte skydninger.

Bent Ove Hansen blev 
fejret for 25 år som 
formand for Horne 
Skytteforening. 
Mange tak til alle for 
alle gaverne.

Bent Ove Hansen
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Mandag: 
Forældre/barn kl. 16.30-17.20 
Krudtugler   kl. 17.30–18.20 
Qigong (salen v.SFO’en) kl. 17.30-18-30 
Herrer  kl. 18.45-19.45 
 
Onsdag  
Tumlinger   kl. 16.30-17.20 
 
Torsdag 
Stolegymnastik  kl. 09.30-10.30 

 

  
  

  

Husk sportstøj og inde sko, varmt 
udendørstøj og fodtøj, lommelygte, 

sovepose samt lidt lommepenge, hvis 
man ønsker at købe lidt snolder i 

kiosken.  
 

Der vil være lidt mad og drikke i løbet 
af natten.  

 
Pris 50 kr., som betales ved ankomst 

Går du i 0. – 6. klasse, må du 
ikke gå glip af dette.  
Mød op sammen med en 
masse andre børn og oplev en 
nat med:  

• Masser af sjov og hygge  
• Spændende aktiviteter  
• Og hvem ved om der 

kommer et natløb  

Horne Badminton Klub og Horne 
Gymnastikforening indbyder til Nat 

Sjov i Horne hallen. 

Fredag d. 4. oktober kl. 20.00 til 
lørdag d. 5. oktober kl. 8.00 

Husk sportstøj og inde sko, varmt 
udendørstøj og fodtøj, lommelygte, 

sovepose samt lidt lommepenge, hvis 
man ønsker at købe lidt snolder i 

kiosken.  
 

Der vil være lidt mad og drikke i løbet 
af natten.  

 
Pris 50 kr., som betales ved ankomst 

Går du i 0. – 6. klasse, må du 
ikke gå glip af dette.  
Mød op sammen med en 
masse andre børn og oplev en 
nat med:  

• Masser af sjov og hygge  
• Spændende aktiviteter  
• Og hvem ved om der 

kommer et natløb  

Nat Sjov 

Husk tilmelding senest d. 27. september. 

1. På telefon eller mail til Tine Kjeldsen 
2. Oplys desuden forældres telefonnummer 

Tlf.: 22712660 

Mail: tineoek@hornegymnastik.dk 
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Sæsonstart  
Badmintonsæsonen skydes i gang i uge 35 (tirsdag den 27. august  
og torsdag den 29. august). 
 
Motionister spiller fortsat om tirsdagen fra kl. 17.30-20.30. Der er ledige baner. 
Ungdomsholdene spiller om torsdagen. Hold 1 (0.-4. klasse) fra kl. 16.00-17.00 og hold 2 (5.-9. klasse) 
fra kl. 17.00-18.30. Man har altid fire gratis prøvegange.  
Seniortræning er torsdage fra kl. 19.00-21.00. Der er plads til spillere på forskellige niveauer. Efter 
træningen huskes hyggen i kantinen. 
 
Kontakt Ida på mail: ida_bagge@hotmail.com for at høre mere om de forskellige træninger, ledige 
baner samt kontingent. 
 
Vi glæder os til at se jer i hallen! 
 
Se mere om de kommende arrangementer og få oplysninger om træningstider, nyheder, mv. på 
Facebook/hornebadmintonklub 
 

 

 

 

 

 

Kære alle 
 
Velkommen tilbage. 
  
Badminton starter igen d. 5/9-24 kl. 09.30. Hvis du er forhindret i at komme 
de første gange, vil vi blive glade, hvis du ville give besked til Erik Nøhr på 
mobil: 23357314. 

Cykling: 
Vi har cyklet hele sommeren og været på flere udflugter. 
Vi cykler hver onsdag kl. 9.00 fra hallen. 
  
Vel mødt. 
  
Med venlig hilsen Bestyrelsen 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kære alle 
 
Velkommen tilbage. 
  
Badminton starter igen d. 5/9-24 kl. 09.30. Hvis du er forhindret i at komme 
de første gange, vil vi blive glade, hvis du ville give besked til Erik Nøhr på 
mobil: 23357314. 

Cykling: 
Vi har cyklet hele sommeren og været på flere udflugter. 
Vi cykler hver onsdag kl. 9.00 fra hallen. 
  
Vel mødt. 
  
Med venlig hilsen Bestyrelsen 
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L*egsmarken klar til ny sæson 
 
Fritidsklubben åbner ny sæson 14. august, så kom og vær med hvis du går i 4. til 6. klasse. 
 
Et værested med friluftsaktiviteter, sundhed, socialt samvær, sport og hygge er formålet.  
Inspiration til varieret fysisk aktivitet med forskellige holdsport, intensive boldspil og idrætter på 
små baner, såsom 3:3 fodbold, håndbold, basketball og padel anbefaler vi børnene, og som er 
aktiviteter der er nemme at gå til.  
Indendørs kan det være temadage, sociale øvelser som brætspil, kortspil og andre læringsspil. 
Klubben stræber efter at tilbyde et trygt og støttende 
miljø, hvor børn og unge kan udvikle sine interesser, 
lære nye færdigheder og bygge nye venskaber. 
Aktiviteterne kan være varierende beroende på 
klubbens resurser, og deltagernes interesse.  
L*egsmarken har åbent mandag - torsdag 14.00 – 17.00  
Lokaler: Horne Idrætscenter, Egsgyden 12 
Daglig leder for fritidsklubben er Elias Holst  
 
 
 
Så er årets Liverpool Camp vel overstået 
 
Campen er netop afsluttet efter tre spændende 
og lærerige dage med masser af fodbold på 
programmet.  
Vi siger tak til alle deltagere på årets Liverpool 
Camp 
Tak til trænere som har brugt nogle feriedage på 
et give deltagerne nogle enestående oplevelser, 
og til de frivillige som undervejs har hjulpet med 
tilrettelægningen.  
 

 
Se fotogalleri fra Liverpool Campen på 
www.horne-fs.dk   

 

 
Dag Dato Tid Række Hjemme Ude 
fredag 16-08-2024 18:45 Albaniserien Herrer SFF 2015 Tved BK 
søndag 18-08-2024 10:30 U16 Drenge Liga 3 SFF2015 Dalum IF 
fredag 23-08-2024 18:45 Herre S2 SFF 2015 Krarup Espe Fodbold 
søndag 25-08-2024 13:00 Kvinde S1 SFF 2015 Kildemosens BK 
onsdag 28-08-2024 18:30 Albaniserien Herrer SFF 2015 Marstal/Rise 
torsdag 29-08-2024 18:15 U16 Drenge Liga 3 SFF2015 BK Stjernen af 1968 
lørdag 31-08-2024 11:00 U15 Drenge Liga 5 SFF-FC Faaborg B 1909 
onsdag 04-09-2024 18:15 U16 Drenge Liga 3 SFF2015 Fjordager IF 
lørdag 07-09-2024 15:00 Albaniserien Herrer SFF 2015 Morud/Veflinge 
torsdag 12-09-2024 18:15 U16 Drenge Liga 3 SFF2015 Tåsinge f. B. 
fredag 13-09-2024 18:00 Herre S2 SFF 2015 Haarby IF 
lørdag 14-09-2024 11:00 U15 Drenge Liga 5 SFF-FC Faaborg Thurø/Stjernen 
lørdag 21-09-2024 13:00 Kvinde S1 SFF 2015 F16 
lørdag 21-09-2024 15:00 Herre S2 SFF 2015 Aarslev BK 
onsdag 25-09-2024 18:00 U15 Drenge Liga 5 SFF-FC Faaborg BBB/SB 
søndag 29-09-2024 11:00 Albaniserien Herrer SFF 2015 Kerteminde BK 
søndag 06-10-2024 10:30 U16 Drenge Liga 3 SFF2015 Glamsbjerg IF 
søndag 06-10-2024 13:00 Herre S2 SFF 2015 FC Broby 
søndag 06-10-2024 15:00 Kvinde S1 SFF 2015 OKS 
lørdag 12-10-2024 13:00 Herre S2 SFF 2015 Egebjerg Fodbold 
lørdag 12-10-2024 15:00 Albaniserien Herrer SFF 2015 Kildemosens BK 
onsdag 16-10-2024 19:00 Kvinde S1 SFF 2015 Strib IF/Nr. Aaby IK 
søndag 20-10-2024 10:30 U16 Drenge Liga 3 SFF2015 OB 
onsdag 23-10-2024 17:00 U15 drenge 8:8 SFF-FC Faaborg Ebberup IF 
søndag 27-10-2024 11:00 Albaniserien Herrer SFF 2015 Fjordager IF 
søndag 27-10-2024 13:30 U15 Drenge Liga 5 SFF-FC Faaborg Ringe BK 
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Brahesminde Skoler & Børnehuse  

Vi har haft travl her i foråret. Med Markedsdagen i midt maj. Igen var det et godt besøgt 
arrangement. Horne Landsstøtteforening var også tilstede og i byen vejrede den flotte 
flagallé. Tusind tak for det 
 
Nyt fra skolen  
Vi havde den mest fantastiske middelalder uge i maj. En hel uge hvor vi samlede de to skoler fra Horne 
og Svanninge og fik en masse viden om Middelalderen. Det var en sjov og lærerig uge, hvor mange gik 
”all in” og fandt rober, der passede til tiden. Her var riddere, nonner og adelsdamer.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Grønt flag 
Inden sommerferien skulle der holdes afslutning 
på skoleåret med sang og tale fra borgmesteren, 
som kom og hejste ”det grønne flag”… 
 
 
…og selvfølgelig Ferie sangen.. 
 

 
 
 
 

 
 
 
 

Brahesminde Skoler & Børnehuse  

…og  der skulle siges farvel til vores fantastiske 6.klasse. Der blev afholdt mini-dim for dem og forældre. 
Dernæst skulle de tilrettelægge sidste skoledag… 

 …og det gjorde de supergodt. Kære 6.h Vi ønsker jer alle held og lykke på jeres fortsatte vej ud i livet. 
Må den være fyldt med glæde og ”good will” fra alle omkring jer.  
 
Nyt fra SFO’en  
Tusind tak for en fantastisk FSFO tid 11 kære børn bliver nu for alvor skolebørn og sikke meget de har 
har øvet sig på Held og Lykke i 0.kl god sommer vi ses helt sikkert  
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Brahesminde Skoler & Børnehuse  

Nyt fra Børnehuset 
I Børnehuset fik vi hejst vores 19. Grønne flag. 
Det blev fejret med pasta og kødsovs og is til 
dessert...  
 

Vi har været ude i al slags vejr… 
Der var sol og vandleg ..og eventyr… 

 

Vi fik læsevenner på besøg fra skolen, de fortalte historier, som de selv 
havde lavet… 

Og regn… 

…Og Fællesspisning i børnehuset… 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 

Brahesminde Skoler & Børnehuse  

Et vemodigt farvel fra to Bestyrelsesmedlemmer 
Efter at have været en del af Fællesbestyrelsen på Brahesminde Skoler og Børnehuse gennem mange år takker 
Mette Wulf, afd. Svanninge, og Tina Jungfeldt, afd. Horne af, deres børn er nemlig ”vokset ud af” 
Landsbyordningen og starter på et nyt kapitel på Øhavsskolen i Faaborg. 
Det er et vemodigt farvel til Brahesminde Skoler og Børnehuse; både som forældre til børn, som har gået i 
vuggestue, i børnehave og skole på Brahesminde. Og også til arbejdet i Fællesbestyrelsen 
Om arbejdet i Fællesbestyrelsen fortæller Tina ”Jeg har arbejdet sammen med 4 forskellige skoleledere og været 
med til at give et utal af høringssvar til kommunens budget. Vi var med, da der var forslag om at lukke skolen i 
Horne, og lagde mange kræfter i at redde den. Vi er gået fra to skoler fra 0-9 kl. og to børnehuse til nu at være en 
Landsbyordning; Brahesminde skoler og børnehuse. Det har været nogle omskiftelige år i fællesbestyrelsen med 
de mange strukturændringer, men også et utroligt spændende arbejde at være en del af.” 
Ifølge Mette og Tina har arbejdet i Fællesbestyrelsen været lærerigt og indsigtsfuldt, hvor man kommer helt ind i 
”maskinrummet” og får indflydelse på børnenes hverdag. Det kan være alt fra udarbejdelse af skolens vision og 
principper, fx for lejrskoler eller for samarbejdet mellem skolen og hjem, til indsigt i økonomien og mulighed for 
at være med til at ansætte ledere og personale, så vi også får et medansvar i at sætte det rigtige ”hold”.    
 
Glade og trygge børn 
I efteråret 2013 var der et indlæg i Lokal nyt, hvor Mette berettede om hendes oplevelse af det pædagogiske 
arbejde i vuggestuen og Børnehaven, hvor hendes børn dengang gik. Hovedpointerne i indlægget var, at børnenes 
hverdag i børnehaven og vuggestuen var præget af et trygt og omsorgsfuldt miljø med kompetente voksne, som 
understøttede børnene socialt, motorisk og med en bred pallette af læringsplatforme.  
Nu 11 år senere kan Tina og Mette fortsætte føljetonen, hvor deres børn på henholdsvis afd. Horne og afd. 
Svanninge nu også har været igennem skoleforløbet. 
På skolen er der også en høj faglighed, hvor det er en prioritet at udvide elevernes horisonter og perspektiver. 
Børnene bliver udfordret tilpas og har været på mange ture ud af huset, med fokus på natur og kultur. Det har 
kun været muligt takket være Brahesmindebussen, så husk at I som forældre skal bakke op og støtte den, så disse 
ture også i fremtiden er mulige.  
Fællesskabet er vigtigt på Brahesminde Skoler og Børnehuse. Alle – store som små – er betydningsfulde. Eleverne 
kender hinanden og har venskabsklasse-venner på tværs af årgange. Der faciliteres mange aktiviteter, hvor 
børnene blandes i forskellige grupper, hvilket giver mulighed for nye venskaber, og det giver børnene en følelse af 
at være en del af noget større, både på den enkelte matrikel men også på tværs af matriklerne. Seneste eksempel 
er emneugen, hvor alle børn var samlet til Middelalderuge i Horne. 
 
Og så til de voksne 
Mette og Tina fortæller ”Vi har haft et fantastisk samarbejde med alle medarbejderne på skolerne og i 
Børnehusene. Langt de fleste har været ansat gennem mange år, så vores børn har oplevet stabilitet og 
kontinuitet i forhold til de voksne. Medarbejderne er fagligt meget dygtige og vellidte af vores børn. Vi har 
oplevet et skolemiljø med stor fokus på trivsel, læring og det sociale og i det hele taget at børnene på sigt bliver 
livsduelige. Der er en sund kultur på skolen og alle er optaget af den gode omgangstone blandt børn og voksne. Vi 
vil gerne anerkende og takke alle de dygtige medarbejdere og ledere, der er tilknyttet Brahesminde skoler og 
Børnehuse”.  
Mette og Tina fortsætter ”Vi har en helt unik Landsbyordning, hvor der er en gennemgående rød tråd med 
kontinuitet og lette overgange for børnene. Ifølge Mette mærkede hun kun overgange fra vuggestue til 
børnehave til skole ved at flytte garderoben. Børnene var videre i det nye, som allerede var kendt for dem”. 
Vi vil gerne sige Jer alle tak for det gode samarbejde. Vi skal være stolte af og værne om vores lokale skoler og 
Børnehuse. De kan noget helt særligt, som de store institutioner og skoler ikke kan. Vi ønsker Jer alle alt det 
bedste fremover. 
 

Kærlig hilsen Tina og Mette 
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På gensyn. 

Det er med en blanding af 
glæde og vemod, at jeg kan 
meddele, at jeg fra først i august 
i år og i de kommende to år vil 
tage på en spændende rejse på 
Fyn for at udføre præstearbejde 
der. Efter mere end 23 år som 
jeres præst her i Horne, er det 
tid for mig at opleve noget nyt 
og udfordre mig selv i en anden 
ramme. 

N.F.S. Grundtvig sagde engang: 
"Menneske først, kristen så." 

Det er et udtryk for, at vi altid skal søge at vokse og lære som mennesker, før vi kan vokse i 
vores tro. Denne mulighed for at arbejde som præst andre steder på Fyn, giver mig netop 
denne chance for vækst og fornyelse. 
Jeg vil dog savne det kendte og nære her i Horne – ikke mindst jer, som jeg har været så 
privilegeret at være præst for gennem alle disse år. Det er som at tage skridtet fra det 
trygge og kendte ud i det ukendte, hvor jeg skal finde mig selv som præst på ny. Jeg håber, 
at denne oplevelse vil berige mig med nye perspektiver og styrke mit kald. 

Selvom jeg fysisk vil være andre steder på Fyn, vil mit hjerte forblive i Horne. Anitta og jeg 
bliver boende i Horne Præstegård, så jeg vil stadig kunne føle forbindelsen til vores dejlige 
halvø og de mange gode minder, vi har skabt sammen i lyst og nød. 

Grundtvig sagde også, at "Kun i ånd er livet lyst," og jeg ser frem til at bringe denne åndens 
glæde med mig på min rejse. Det vil være en tid til at opdage nye facetter af mit 
præstearbejde, og jeg håber at kunne vende tilbage med nye indsigter og erfaringer, som vil 
berige vores kirke her i Horne. 

Imens jeg er væk, vil præstebetjeningen i Horne blive løst af kompetente vikarer, der vil 
tage sig af kirkelige handlinger og sørge for, at vores menighed fortsat får den støtte og 
vejledning, den har brug for. Jeg har fuld tillid til, at de vil varetage opgaven med samme 
kærlighed og omsorg, som jeg selv har bestræbt mig på at yde. 

Jeg ser frem til at vende tilbage til Horne og dele mine nye oplevelser med jer. Indtil da, vil 
I alle være i mine tanker, hjerte og bønner. 

Jesper Svärd, sognepræst 

 

HH 

 

Kufferten er pakket, som så mange gange før. 
Denne gang skal den dog på daglig langfart for alvor… 
 

 

 

Horne Sogns Kirkeblad 

Efterår 2024     www.hornerundkirke.dk 
"Adams Æbler: En 
Filmisk Rejse og Et 
Kirkeligt Jubilæum" 
(Tillykke Horne!) 

Når jeg sætter mig ned for 
at skrive dette, burde jeg 
egentlig have planlagt en 
stor fejring i Horne Kirke 
for at markere 20-året for 
indspilningen af filmen 
"Adams Æbler." For 
præcis 20 år siden 
begyndte en oplevelse, der 
stadig klinger i vores 
hjerter og minder os om 
en tid, hvor Horne Kirke 
blev en stjerne på det 
danske filmmørke. Nu er 
det dog på tide at jeg, på 
selvsamme dag, lukker 
min bog efter 
gudstjenesten og drager 
ud i verden i de næste par 
år. Planerne for fejringen 
er faktisk for længst lagt 
tilbage i en stor bunke af 
andre ideer. Måske den 
kan bruges om 5 år?  

 

 

De andre ideer, udover dem vi gennemførte i vinter og til påske, hvor der var en dejlig 
opbakning med flere hundrede deltagere og blev bragt på TV2 Fyn, vil forhåbentlig blive 
prøvet af og trimmet rundt om ved andre kirker på Fyn. 

Og hvad er der ikke at fejre? Adams Æbler skabte enorm opmærksomhed og interesse for 
vores lille kirke, en opmærksomhed jeg stadig møder på min vej. Lokalsamfundet og hele 
landet blev engageret, og filmen er udråbt til en af de bedste danske film i dette 
århundrede. Den har prydet mange konfirmandstuer og sognehuse i hele Danmark. Selv 
efter at have set Adams Æbler mere end 100 gange, genså jeg den i foråret og fik dén dér 
fornemmelse – I kender den måske – at alt var bedre i gamle dage. Dengang regnede det 
ikke hele tiden, og der stod store majestætiske træer på kirkegården foran kirken. Hele 
kirkegården virkede mere imødekommende dengang, forud for det græs der er der nu og 
som aldrig når himlen. 

Plakaten, der hænger på mit kontor, fik jeg af Film-Fyn tilbage i 2004. Den har startet virke-
lig mange gode samtaler, når mennesker har været forbi i alle mulige andre sammenhænge. 
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Under optagelserne hængte folk ud på kirkegården for at nyde synet af nationale filmhelte. 
Det var en tid fyldt med spænding, og vi ventede alle til den lyse morgen, hvor æbletræet i 
filmen skulle sprænges i luften. Det var voldsomt og kostede et par vinduesglas i 
våbenhuset, da splinter stod ud til alle sider. Det vakte stor forargelse, men som præsten 
Ivan i filmen ville sige: “Mere brød? Du har jo ikke engang rørt det første.” Dog, det var 
intet sammenlignet med, hvad en moderne powertrimmer kan ødelægge på rekordtid, når 
den møder kirkegårdsstiernes sten. Det antikke kroneglas i husets vinduer står ikke en 
chance – her gælder det om at benytte sig af de ubemærksomme øjeblikke. 

Så hjælp med at fejre dengang ved at rette din opmærksomhed på filmen. Den kan 
streames fra nettet for det, en sodavand koster, og filmen er meget sundere – for som Ivan 
også siger: “Der er noget godt i ethvert menneske – du skal bare finde det.” Og hvad bedre 
måde at mindes vores storhedstid på end at se en film, der stadig får os til at smile og 
mindes gode tider? 

Jeg håber, I alle vil hjælpe med at holde minderne levende, og måske får I endda et grin 
eller to med på vejen midt i al alvoren – for et godt grin er jo sundere end en sodavand, 
ikke? 

Jesper Svärd, sognepræst. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nedenstående engle har Henrik, 
vores gravermedhjælper, fremstillet. 

Lige som uglerne og harerne rundt 
omkring på kirkegården 

I forbindelse med at Jesper Svärd har 
forlagt tjeneste de næste to år, mangler vi 
stadig nogle oplysninger fra Stiftet og 
Fåborg Provsti. 

Horne Lands Avis plejer at trykke en 
gudstjenesteliste for de næste 3 måneder, 
så alle gudstjenetider er offentlige, inden 
næste nummer af HLA udkommer. Det kan 
vi ikke denne gang. 

Der kan også være andet, vi mangler at give 
oplysninger om.  

Derfor opfordrer vi alle til at orienterer sig 
på kirkens hjemmeside, lysavisen hos Spar 
og opslag hos Spar. 

NB Alle er til enhver tid velkomne til 
at ringe eller skrive til mig: 

Hanne Wolfsberg 

hannewolfsberg@gmail.com 

40358387 

 

 

Lone skriver om sig selv:  
Jeg hedder Lone Jørgensen og har fået fornøjelsen af at være præst her i Horne og i 
Svanninge kirker. 
Jeg er forholdsvis nyuddannet præst, men har et langt arbejdsliv bag mig hvor jeg har 
arbejdet med mennesker i mit virke som pædagog. Jeg havde i mange år et ønske om at 
skifte karriere og valget faldt på teologi fordi min historiske interesse i det felt, kunne 
kombineres med lysten til at arbejde med mennesker. Jeg begyndte som præst i december 
2023, og har siden da, ikke været i tvivl om at det var det rigtige valg. 
Jeg glæder mig til at komme i gang, og møde jer alle sammen til højmesse i de smukke 
kirker i en egn af Danmark som jeg ikke kender særligt godt, men som jeg også glæder 
mig til at lære at kende. 
  
De bedste hilsner 
Lone 

Kirkens ansatte og 
menighedsrådet 
mødtes med Lone 
Jørgensen den 17. 
juli for at hilse på 
hinanden og tale os 
ind på, hvordan vi 
bedst kommer i 
gang med 
samarbejdet. 

Provst Lars Ole 
Jonsson har lagt en 
gudstjenesteplan til 
oktober. Vi håber 
snarest muligt at 
kunne komme med 
datoerne for hele 
efteråret. Disse vil 
kunne ses i kirken, 
på hjemmesiden 
og på sogn.dk 
 

Vi håber, at I alle vil 
være med til at give 
Lone en god 
modtagelse.  

Vi glæder os til 
samarbejdet.  HW     

Velkommen til kirkens nye vikarpræst,  
Lone Jørgensen 
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 Overalt i Danmark er der den 17. september menighedsrådsvalg. I de fleste sogne er der 
valg hvert 4. år. Menighedsrådene er et resultat af et ønske om, at folkekirken skal 
organiseres nedefra, så det almindelige folkekirkemedlem får indflydelse. Sådan har det 
været siden 1903, hvor kvinder for første gang fik stemmeret og kunne vælges til en 
offentlig instans. 

I Horne Sogn er vi ifølge den seneste statistik 1551 medlemmer af folkekirken. De første 
tusinde udløser valg af 5 medlemmer, det næste tusind udløser valg af 1 medlem, osv.  

Der kan mindst sidde 5 og højst 15 i et menighedsråd. 

I Horne Sogn skal vælges 6. 

For at kunne stemme skal man opfylde disse 5 betingelser: 

Være medlem af folkekirken, -være fyldt 18 år på valgdagen, -have dansk indfødsret eller 
have haft bopæl i Danmark uafbrudt i et år forud for valgdagen, -ikke være medlem af en 
valgmenighed, -være optaget på valglisten i sognet. 

For at kunne vælges skal man ud over de nævnte også opfylde disse 
betingelser: 

Ikke være ansat som præst i folkekirken, -ikke være ansat som kirkefunktionær med 
tjenestested i sognet med et ansættelsesforhold med en varighed på en måned eller mere 
og en gennemsnitlig ugentlig arbejdstid, der overstiger 8 timer. 

Det nuværende menighedsråd: 

Hanne Wolfsberg, hannewolfsberg@gmail.com, 40358387 

Niels Sønderby, astaniels@gmail.com, 20342456 

Henning Halvorsen, halvorsen350@gmail.com, 20885720 

Lars Udenby, larsudenby@privat.dk, 50746107 

Lis Tolderlund, ltolderlund@yahoo.com, 29290166 

Anne Lise Spange, alspange@hotmail.com, 29823845 

Stedfortrædere er Arne Greve og Lars Skaaning. 

Antallet af valgte menighedsrådsmedlemmer er på de sidste tyve år gået fra 8 til 6. 
Arbejdet er derimod ikke blevet mindre. Tværtimod. Heldigvis vejes det op af, at det er et 

Menighedsrådsvalg  

17. september kl. 19 i Horne Kirke 

Brug din stemme 

Kirken har brug for den 
 

meget, meget interessant arbejde, hvor man får prøvet sine kræfter af inden for 
samarbejde og planlægning. I menighedsrådet skal man bl.a. udfylde roller som 
arbejdsgiver, bygherre, cafébestyrer, tjener og bydreng.  

Man skal kunne vende tingene på hovedet, så der kan komme nye synsvinkler på 
kirkelivet, vel vidende at det er traditionen, der skal bære fornyelsen. Og desuden være 
opmærksom på forandringer inden for det religiøse felt generelt og forholde sig spørgende 
til dette: ”Er det noget, vi skal/ kan tage med i Horne Sogns kirkeliv?” 

I den kommende tid vil vi i menighedsrådet kontakte mennesker i sognet med en folder om 
menighedsrådsvalget. Weekenden 13. 14. 15. september vil nogle af os stå nogle timer ved 
Spar-købmanden.    HW 

 

 

 

 

 

 

 

 

                 

Bag vingefjer og løvfald - nye sange til efteråret og mørket. 

Høsten er i hus, og naturen øser af sin overflod. Lyset må langsomt vige og vinden tager til. 
Kom med ind i Horne Kirkes skønne klangrum og lad os sammen gå på opdagelse i nye 
sange bag vingefjer og løvfald. Med "100 Salmer" og "Kirkesangbogen" i hænderne og 
musik fra klaver og orgel er alle i trygge hænder, mens organist og sanger sørger for en rød 
tråd og en kort introduktion til de enkelte sange. Arrangementet er gratis for alle, og varer 
ca. 45-50 min. 

Dato: onsdag d. 25. september  
Tid: 19.30 
 

 

Aftensang i Horne Rundkirke 

25. september kl. 19.30 

 

 

 

Lige nu er kirken din og min 
Hvad enten du bruger den meget eller lidt 

Louise 

Kirke-
sanger 

 

Andreas 
Organist 

 
indbyder 

til: 
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Gudstjenester 

August Tid Prædikant 
18. 9.30 Lone Jørgensen 
25. 9.30 Lone Jørgensen 
September   
1. 11 Lone Jørgensen 
8. 9.30 Lone Jørgensen 
15. 9.30 Lone Jørgensen 
22. Høstgudstjeneste 11 Lone Jørgensen 
29. 14 Torkil Jensen 
   

 
Turistkirken 
Kigger man rigtig godt efter på dette foto, vil man i det grønne græs se et særligt grønt 
’hjerte’ med hjerteformede linjer udenom. Det er Henrik, vores gravermedhjælper, som 
med al sin kreativitet under græsslåningen sætter sig dette spor. Vi har samme sted 

tidligere set en labyrint 
næsten svarende til 
Hornelabyrinten ved 
kirkens sydside.I sommer 
har vi igen kunnet 
konstatere, at Horne 
Rundkirke er en turistkirke. 
Vi mærker det på den måde, 
at der i det daglige kommer 
mange, mange besøgende, 
og at der er en del bestilte 
omvisninger. Alle vore 
gæster giver ekstra arbejde 
til vore gravere, Søren, 
Linda og Henrik. 

Men det er også en stor 
fornøjelse at modtage så 
megen ros og anerkendelse 
for kirkegårdens skønhed og 
vedligeholdelse, som både 
gæster og horneboere giver 

udtryk for. Selv bringer jeg ofte en sådan anerkendelse videre til vores graverhold.  
Den Blå Pause: Lige nu ligger ansøgningen med provstiets godkendelse i Stiftet. HW 
 
 
 
  
Vikarpræst 
Lone Jørgensen 
522317  
lonjo@km.dk 
 
 

Søren Greve: 
52241960 
hornekirkegaard7763@gmail.com 
 

Linda Krogh: 
5224 1950 
den2graver@gmail.com 
 

Menighedsrådsmøder i 
Graverhuset: 

Onsdag  14.08  
 
Onsdag  4.09   
 
Torsdag 10.10     
 
Tirsdag 5.11   
   
 Alle møder indledes kl.19. 
 

Kontaktoplysninger – www.hornerundkirke.dk 

Kirkebladets redaktør: 
Hanne Wolfsberg 
40358387 

Horne Lands Orkester 
søger nye medlemmer 

 
 
Horne Lands Orkester, HLO medvirker fast ved to koncerter om året, julekoncerten i Horne Kirke 
og forårskoncerten på Horne Efterskole. Derudover hvad der måtte falde for. 
Repertoiret er fortrinsvist klassisk. Senest har vi spillet værker af Fauré, Grieg, Brahms, Handel og 
Gade samt et potpourri af Evert Taube viser. 
 
I 2022 trådte Peder Riis-Jensen til som ny dirigent. Det blev en kæmpe gevinst for orkesteret. 
 

 
 
Peder er konservatorieuddannet klarinettist og dirigent. Han har en lang musikalsk karriere bag sig, 
dels som udøvende musiker dels som lærer på Broby Musikskole og på Føroya Musikkskúli. 
Peder bor i Horne. Han er gift med Christina, der ligeledes er professionel musiker (fagottist). 
 
Som dirigent arrangerer Peder selv stemmerne til orkesteret, så de tilpasses de enkelte instrumenter. 
Der tages hensyn til musikernes niveau, hvilket betyder at de fleste kan være med og finde glæde 
ved at spille i HLO. 
 
Efter at orkesteret har fået Peder som dirigent er niveauet højnet betydeligt. Det glæder såvel 
dirigent som musikere, ikke mindst hvis der efter endt spil spores et anerkendende smil eller 
lignende hos dirigenten :-) 
 
I skrivende stund er følgende instrumenter repræsenteret: 
strygere – violin, bratsch, cello, kontrabas 
blæsere – fløjte, klarinet, trompet, trækbasun 
samt slagtøj – pauker og trommesæt 
 
Vi øver hver tirsdag i sæsonen i aulaen på Horne Skole fra kl. 19 – 21. 
 
HLO har eksisteret siden 1870. Det er et dejligt orkester at spille i og udover det musikalske er det 
sociale også en vigtig del. Her er godt at være og vi modtager med glæde nye musikere, ikke mindst 
strygere er efterspurgte. 
 
Yderligere information kan findes på HLO's hjemmeside, på facebook eller ved henvendelse enten 
til Peder Riis-Jensen tlf. 2425 2985, mail riis.olastova@gmail.com eller til orkesterets formand 
Rikke Gudmand tlf. 5135 8867, mail rikkegudmand47@gmail.com 
 
På orkesterets vegne Kirsten Christensen 
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Dirigent
Helga Prehn

Horne Blandede kor 
Koret, der blev grundlagt i 1940 består af ca. 30 sangere.

Koret synger et bredt og alsidigt repertoire, sammensat efter årstiden, en blanding af
kirkelige, og klassiske korsatser, folkelige og rytmiske sange på dansk og andre sprog.

Efterårssæsonen!
Første øveaften er mandag den 2 september.

Kl. 19.30 – 21.40
I Horne Horne Skoles Aula.

NYT!!!! Åbent Hus!
I september. 

Mandag den. 9 og mandag den. 16
kl. 19.30

Du er velkommen til, at komme og opleve hvordan en øveaften i korregi forløber. 
Du kan også få mulighed for, at deltage i øvningen, hvis du har lyst.

Vi øver hver mandag
fra kl. 19.30 – 21.30
I Horne Skoles Aula.

Koret deltager i diverse offentlige arrangementer:

Julekoncert i Horne Kirke, Korfestival i Faaborg, og syng dansk på Faaborgegnens Efterskole.

Derudover er koret åbent for at deltage i andre arrangementer

På vores hjemmeside
Kan man holde sig orienteret om sæsonstart, repertoire m.m.

Horne Lands Folkemindesamling 
¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤ 

Folkemindesamlingen deltog ved skolens 
markedsdag den 16. maj, og som man kan se, var 

der interesse for at lære lidt om gamle dage. 

 
 

¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤ 
 

Tirsdag den 2. juli var det tid for Folkemindesamlingens sommerudflugt. 
I år gik turen til Møn, hvor vi besøgte Thorsvang Samlermuseum i Stege. 

Det kan bestemt anbefales! J Se et par billeder herunder fra turen. 
Hvis man har DK4 i sin TV-pakke, har man måske set reportager derfra. 

Ellers kig forbi deres hjemmeside: www.thorsvangsamlermuseum.dk 
 

Se flere billeder på www.hornelandsfolkemindesamling.dk 
 

 
 

 
  

¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤ 
 
Folkemindesamlingen starter efterårssæsonen i september, og der vil igen være åbent for 
besøgende onsdag den 4. september kl.19 - 22, og man er meget velkommen til at aflægge os 
et besøg. Måske har man fundet noget frem i løbet af sommeren, der kan være af interesse for 
arkivet eller museet. 
Fremadrettet er der som sædvanligt åbent for besøgende den første onsdag hver måned  
kl.19 til 22 eller efter aftale. 
 
¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤ 

 
Arkivernes Dag 2024 

 
Lørdag den 9. november er det ”Arkivernes Dag”, og Folkemindesamlingen holder åbent i 
lokalerne kl. 13 – 16. 
 
Der vil være mulighed for at slægtsforske eller kigge på vore udstillinger, samt for en kop kaffe og 
en god snak om svundne tider. Der er også mulighed for et sidste kig på forårets udstilling om 
dilettantforestillinger i Horne. 
¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤¤ 
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Dyreborg Beboerforening 
Sommeren går nu så småt på hæld efter et typisk 
dansk sommervejr, som skifter mellem sol og 
regn. Efter såning af vilde blomster mange steder 
har vi alle kunnet nyde det flotte syn, og nogen 
har plukket lidt blomster til vasen. 
Til efteråret skal der sættes løg rundt omkring. 

Trioen ”Twang” gav en forrygende koncert d. 31. maj i Kulturhuset. 
De 3 unge mænd var sindsygt dygtige på deres instrumenter og sang. 
Det var underholdende og til tider meget intenst og sentimentalt. 
Vi hører dem gerne igen………………. 

Faaborgkoret ønskede at holde en koncert i det fri på Havnen. 
Men vejret ville ikke, så det blev i Kulturhuset d. 21. juni. 
Der blev sunget fine sommerviser, der kunne få enhver i                
sommerhumør !!!!!! 

Sct. Hans Aften blev i år holdt på marken bag Dyreborgvej 55.  
Det fineste vejr gjorde aftenen helt perfekt til bål og pandekage-
stegning. Mange mennesker fandt vej, så Valbak på klaver og 
mange sangstemmer gjorde aftenen så dejlig. 

”Kaffeskuret” på havnen er en lille perle. 
Her kan der nydes en kop kaffe med lækre 
hjemmelavede søde tilbehør eller is. 
Se åbningstider på facebook Dyreborg. 

Loppemarked d. 20. juli på havnen. 
Vejret var helt fantastisk og der kom mange 
boder med meget forskelligt til salg. Der var 
mange besøgende og en dejlig stemning. 
Tak til arrangørerne og det gør vi gerne igen... 
Samme aften var der ”Musik i Vandkanten” i Bådebyggeriet med dans                                     
til ud på de små timer.                                

”Kulturbaren”  er kommet for at blive. 
Samtale og kendskab til hinanden og de 
”nye”. Drinks, kaffe og sødt, spil,                
speakers corner, musik og udsøgt              
betjening i et hyggeligt lokale.                                
Hver d. 1. fredag i måneden kl. 19-22.                  

Følg med på DyreborgNyt og kig ind på Dyreborg.nu 
 Mie Busch og Marianne Egelund      —     Se fotoer og film 

Sommeren har stået i sportens tegn. 
Derfor er der åbnet ”Sportscafe” i Kulturhuset, så 
man fælles kan følge med, når Danmark er i kamp. 
Der er intens stemning, tilråb og røde farver. 
Alle er velkommen og der kan købes forfriskninger. 
Se åbning på DyreborgNyt og facebook Dyreborg. 

Sommerfest på Havnen d. 10. august. 
Fællesspisning d. 1. november 
De faste aktiviteter:  de kreative, motion,                       
litteratur, kortspil starter igen. 
Koncerter vil stå i kø i Kulturhuset. 

August 2024 
 

 
(Bøjden Beboer Forening) 

 
Siden sidst har bl.a. fået sat vores badebro op og traditionen tro afholdt vores Sankt Hans aften med grill og bål.  
I år blev Sankt Hans aften lidt anderledes end de forrige år, idet vi igen havde fået rejst et af vores udlejningstelte.  
Det valgte vi som et forsøg i år at rejse op inde på selve havnen, idet vi så havde let adgang til strøm, vand og toilet forhold. Selve 
båltalen og bålet blev naturligvis stadig afholdt ude ved familiehaven. 
Det hele kunne kun lade sig gøre grundet tæt samarbejde med de andre foreninger i Bøjden, som så også kunne drage fordel af 
dette til nogle af deres arrangementer. BBF bestyrelsen i 2024 anså dette som en succes og takker for lokal opbakning.  
 
I skrivende stund er den danske sommer 2024 godt igang og allerede nu kan vi bare konstatere, at den 
heldigvis ikke blev så varm som de havde forudsagt omkring årsskiftet 2023-24. Men vi kan dog oplyse, at 
vores badebro ude ved familie haven trods dalende temperaturer, igen i år har været flittigt brugt.  
Som nogle sikkert har bemærket, så har kommunen (på opfordring) fået sat et ny oplysnings pæl op ude i 
familiehaven. Bl.a. med forbud om campering og anvisning til det offentlige toilet inde på havne. Umiddelbart 
ser det ud til at have hjulpet, så den takker vi naturligvis for. Ligeledes er det kommunen som står for selve 
græsslåning ude i familie haven, så hertil også en stor tak. Desværre ønsker kommunen ikke, at genetablere 
affaldstømning og foretage naturpleje på stien ud til badebroen, så her må vi som private og frivillige selv 
hjælpe hinanden og stor tak til dem. 
 
Det skal i den forbindelse lige nævnes, at vi har programsat forventet nedtagning af vores badebro.  

Lørdag d. 14. September kl. 10.00. 
 
Vi kan altid gerne bruge et par hjælpende hænder på land og gerne et par ”sø-løver” i vandet. Så ønsker i at hjælpe med 
nedtagning, så meld gerne jeres hjælp ind til vores formand. 
 
Slutteligt vil vi lige nævne, at der her hen over sommeren har været en del avis artikler, et par TV-2 udsendelser samt pt én lokal 
høring omkring omlægning af et nyt drænrør fra de 2 nor og ud til den nordlige kyst mellem ”øjdi” og vores dejlige farvand og 
badestrand ved Bøjden havn i stedet for, at holde det oprindelige mindegab syd for Bøjden færgelejet åbent.  
Bestyrelsen i BBF mener ikke, at vi selv har den fornødne viden og kapasitet til at kunne håndtere en sådan lokal sag, men som 
BBF bestyrelse giver vi vores fulde støtte til en anden lokal forening, nemlig Bøjden Fiskelaug.  
Bøjden Fiskelaug har selve kontakten til kommunen og fugleværnsfonden og vi i BBF bestyrelsen vil naturligvis videreformidle 
den information vi anser som relevant i denne sag.    
 

 
 
Se i øvrigt vores andre programsatte aktiviteter for efteråret i omdelte program og levende Facebook side.  
Og skulle i have overset en kontigent betaling til BBF for 2024, så kan det da nås endnu . Bankospillet som afholdes på Bøjden 
gamle kro den 5. November er kun for medlemmer.   
 
BBF ønsker alle en forsat god sommer samt efterår. 

 
Men venlig hilsen. 
Bestyrelsen i BBF 
v/Jan N. Johansen  
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Områdefornyelse langs A8 i Horne og Bøjden  

Fælles møde om plantebede i Horne 
Den 19. juni blev der holdt et borgermøde i Horne. Her præsenterede Gustin 
Landskab (som er rådgiver på projektet) nye forslag til plantebede gennem Horne, 
som ikke kolliderer med ledningsnettet langs landevejen. Med et flot fremmøde af 
både Horne- og Bøjdenboere! På mødet blev det besluttet at gå videre med 
plantebedene langs vejen, gerne med farver og foranderlighed i løbet af året! 
Samtidig fik vi vendt andre muligheder for byportene. 

Skulpturelle byporte 
De planlagte byporte med vejtræer kan, som nævnt, desværre ikke realiseres pga. 
ledninger. Det betyder at byportene nu kommer til at bestå af lavere beplantning og 
noget mere skulpturelt udvalgt i den enkelte by. I Horne er det tanken at et par 
større sten bearbejdes skulpturelt og refererer til de mange stenhegn og dysser i 
området. I Bøjden arbejdes der med områdets maritime identitet og fuglelivet. 
Tidsplanen for hovedprojektet i områdefornyelsen er nu at projekterne sendes i 
udbud i efteråret 24, og anlægges fra 2025. 

Ud over hovedprojektet i områdefornyelsen er der gang i flere ting. I efteråret 
kommer områdefornyelsen bl.a. til at stå på udformning af kunstprojekter, 
plantefællesskaber i forhaver ud til hovedvejen og udvikling af fortællinger/kort til 
formidling på ruten! 

Invitation vedr. kunstprojektet: 
Torsdag den 18. september kommer de udvalgte kunstnere til Horne. (Såfremt vi 
modtager støtte fra Statens Kunstfond. Tanken er at vi her kan møde de to 
kunstnere, og at de kan møde os og få en endnu bedre ide om det sted som 
kunstværket skal udvikles til. Der er lagt op til at værkerne udvikles i tæt dialog 
med de lokale borgere. Du kan læse mere om områdefornyelsen på 
www.horneland.dk  
 

Fritlægning af historiske stendiger langs Sinebjergvej 

Lokalrådet har igennem en årrække ønsket at få fritlagt en del af de historiske 
stendiger på Horne land, og i foråret 24 søgte vi FMK´s Landdistriktspuljen til 
projektet, og vi har fået tilsagn om 100.000 kr. Bevillingen betyder at vi nu kan 
komme i gang med projekteringen og søge fonde til at realiserer fritlæggelsen og 
renoveringen af stendigerne på Sinebjergvej.  

  

 
Nyt fra lokalrådet på Horne Land 
v/Elna Johansen 
 

Kåring af Årets Hornebo 2024 
I f.m. efterårsfesten i Horne forsamlingshus lørdag den 28. september skal Årets 
Hornebo 2024 kåres. I den forbindelse efterlyses kandidatforslag. 
Kandidater til Årets Hornebo er personer, der har gjort en særlig indsats for Horne 
Land f.eks. i foreningsregi. Kandidaterne skal være bosat på Horne Land, for at 
komme i betragtning.  
Forslag til Årets Hornebo skal være motiveret og skal være lokalrådsformand Elna 
Johansen i hænde senest mandag den 2. september enten på mail: 
elna@horneland.dk eller pr. brev til Elna Johansen, Sinebjergvej 28, 5600 Faaborg. 
Efter fristens udløb træder komiteen bag Årets Hornebo sammen og udpeger 
vedkommende. Komiteen består af de sidste 10, der er blevet kåret til Årets Hornebo 
samt lokalrådsformanden. 
 

Julefrokost for seniorer lørdag den 7. december 12 - 16. 
Sæt kryds i kalenderen. I HLA der udkommer i november, kommer der et program og 
tilmelding til julefrokosten. 
 

www.horneland.dk 
På lokalrådets hjemmeside kan du finde information fra lokalrådet, f.eks. referat 
Årsmødet og bestyrelsesmøder, nyt om områdefornyelse i Bøjden og Horne, 
fjernvarme i Horne, og meget mere.  
 

Kalender på www.horneland.dk 
På www.horneland.dk er der nu en kalender, hvor alle foreninger kan lægge 
arrangementer og møder ind. Lokalrådet vil gerne opfordre foreninger m.m. til at 
bruge kalenderen, så alle kan se, hvad der sker på Horne land, samtidig med, at vi 
undgår at få lavet flere arrangementer samtidig.   
. 

Infoskærm ved SPAR i Horne 
Husk at sende arrangementer m.v. til lysavisen@horneland.dk 
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80’er fest –
80’er 

Tilmelding efter ”først til mølle” til brunch senest

–

10 års fødselsdag
 

 

Horne Lands Støtteforening 
 

Horne Lands Støtteforening fylder 10 år og det skal fejres: 

Søndag d. 1. september  
kl. 11.00 – 14.00 

ved siden af SPARs P-plads  
- vi byder på is, vand, ka0e og kage! 

 
 
 
 
 
 
Støtteforeningen fik sin start først i september 2014 ved en stiftende generalforsamling på 
Horne Skole. Det var truslen om lukning af skolen i Horne, der fødte ideen om en 
støtteforening i Horne.  
Den stiftende generalforsamling valgte Jørgen Bächler, Elisabeth Kej Åradsson, Diana 
Pedersen, Steen Outzen og Vips Brems ind i bestyrelsen. 
I dag sidder stadig Jørgen, Elisabeth og Vips suppleret af Ib Birkemose, Jytte Mathiesen, Niels 
Dreyer og Laura Roy. Suppleanten er Annette Hjeronymus som også deltager aktivt. 
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KALENDER 2024
DATO ARRANGENGØR ARRANGEMENT STED TID

AUGUST
27. Horne Badminton Klub Sæsonstart motionister Horne Hallen
28. SFF 2015 - hjemmekamp Albaniserien Egsfiels Ground 18.30
29. Horne Badminton Klub Sæsonstart ungdom/senior Horne Hallen

SEPTEMBER
1. Horne Lands Støtteforening 10 års jubilæum v/SPARs P-plads 11-14
2. HGF Sæsonstart Horne Hallen
4. Folkemindesamlingen Åbent for besøg Lokalerne Skolevej 2 19-22
5. HSI Start badminton Horne hallen 9.30
7. SFF 2015 - hjemmekamp Albaniserien Egsfiels Ground 15.00
7. Dyreborg Beboerforening "Kulturbaren" Kulturhuset 19-22
8. HGF Åben Hal Horne Hallen 10-12
10. Fredagsåbent Planlægningsmøde Horne Skole 19.00
14. Bøjden Beboerforening Nedtagning badebro Familie Haven 10.00
15. Horne Petanque Klub Klubmesterskab Anlæg bag hallen 14.00
17. Horne Menighedsråd Menighedsråds valg Horne Kirke 19.00
25. Horne Menighedsråd Aftensang Horne Kirke 19.30
28. Horne Forsamlingshus 80'er fest Forsamlingshuset 18.00
29. SFF 2015 - hjemmekamp Albaniserien Egsfiels Ground 11.00

OKTOBER
2. Folkemindesamlingen Åbent for besøg lokalerne Skolevej 2 19-22
4. HGF/Horne Badminton "Nat Sjov" Horne Hallen 20.00
4. Dyreborg Beboerforening "Kulturbaren" Kulturhuset 19-22
6. Horne Forsamlingshus Brunch Forsamlingshuset 9.30-11.30
12. SFF 2015 - hjemmekamp Albaniserien Egsfiels Ground 15.00
17. Horne Forsamlingshus Krea-dag Forsamlingshuset 15.00
22. Horne Petanque Klub Generalforsamling Trælasten 19.00
25. Fredagsåbent Fællesspisning Horne Skole 17.45
27. SFF 2015 - hjemmekamp Albaniserien Egsfiels Ground 11.00

NOVEMBER
1. Dyreborg Beboerforening Fællesspisning Kulturhuset 18.00
3. Horne Lands Avis Deadline 
6. Folkemindesamlingen Åbent for besøg Lokalerne, Skolevej 2 19-22
9. Folkemindesamlingen Arkivernes Dag Lokalerne, Skolevej 2 13-16
10. Horne Forsamlingshus Brunch Forsamlingshuset 9.30-11.30
14. Horne Forsamlingshus BANKO Forsamlingshuset 19.00

DECEMBER
7. OSCAR Børneteater Juleforestilling Forsamlingshuset 14.00
8. OSCAR Børneteater Juleforestilling Forsamlingshuset 14.00

 

 

 

 

 

 

Søndag 15. september kl. 14.00 er der Klubmesterskab, på anlægget bag 
hallen, Skolevej 2A 

 

 

 

 

 

Tirsdag 22. oktober kl. 19.00 Generalforsamling på Trælasten 

 

 
 
For et stykke tid siden talt jeg med en tidligere Hornebo, Arne Knudsen, som havde været Bruunshaab Gl. 
papfabrik ved Viborg, hvor han ”havde set Niels Æggemands bil” - Og jeg tror han fik lidt hjemve 😊😊😊😊   
Sjovt, hvad man pludselig ser, når man kommer rundt i landet. 
 
Her er et billede af bilen og på skiltet foran stod bl.a: 

 

Fremstillet på Opels Fabrikker i Havel 
ved Berlin i 1938-39. 
Vognen blev leveret som chassis med 
instrumenter til GM’s fabrik i 
København samme år. En karetmager i 
Fåborg fremstillede førerhuset og 
Fåborg Automobilhandel solgte 
herefter lastbilen til Ørbæk Bryggeri.  
En ”æggehandler” i Horne på Fyn blev 
lastbilens 2. ejer. Sidst i tresserne 
mistede bilen nummerpladerne, men 
blev fortsat brugt på en gård, hvor 
ejeren producerede tulipanløg. 
I 1977 reddere Kai Rasmussen, Ø. 
Hæsinge den fra skrotning og foretog 
restaureringen, så den opnåede dens 
nuværende fine stand. 

       ST 
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